

总第 281 期

2021

6

2021 年 12 月 10 日出版

西亚非洲

— XIYA FEIZHOU — (双月刊)

主 编 李新烽
副 主 编 王林聪
常务副主编 安春英
编辑部主任 詹世明

编辑委员会

(以姓氏笔画为序)

王林聪 牛新春

刘中民 刘鸿武

安春英 李伟建

李安山 李绍先

李智彪 李新烽

杨 光 余建华

沐 涛 张宏明

张 春 张振克

张倩红 周 烈

洪永红 姚桂梅

贺文萍 唐志超

黄民兴 韩志斌

詹世明

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部成员

史晓曦 安春英

詹世明 樊小红

目 次

· 主题讨论 ·

古代丝绸之路的历史价值

- 3 丝绸之路文化带：唐朝至元朝时期中阿文化交流
与互鉴 [苏丹] 加法尔·卡拉尔·艾哈迈德
- 28 15~16 世纪霍尔木兹贸易圈与海上丝绸之路研究
车效梅 马 思

中非减贫经验的分享与互鉴

- 48 非洲驻华大使对延安精神和中国脱贫成就的认知
及启示 王 建
- 63 卢旺达集体互助脱贫机制的逻辑向度与实践进路
陈丽娟 舒 展

· 研究论坛 ·

- 84 正义与发展党执政以来土耳其的巴尔干政策新变化
张向荣
- 115 能源安全视角下的印度与中东能源关系 魏 亮
- 129 伊斯兰世界联盟参与全球治理研究 何思雨
- 156 英文摘要

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org>

CONTENTS

SPECIAL ISSUE

The Historical Value of the Ancient Silk Road

- 3 The Silk Road Cultural Belt: China – Arab Cultural Exchange and Mutual Learning from the Tang to Yuan Dynasties [Sudan] *Gafar Karar Ahmed*
- 28 Hormuz Trade Circle and Maritime Silk Road in the 15th – 16th Century
Che Xiaomei & Ma Si

China – Africa Poverty Reduction Experience Sharing and Mutual Learning

- 48 The Cognition and Inspiration of African Ambassadors on Yan' an Spirit and Poverty Elimination in China
Wang Jian
- 63 The Logic and Practice of the Ubudehe of Rwanda
Chen Lijuan & Shu Zhan

ACADEMIC FORUM

- 84 Turkey' s New Policy towards the Balkans since the Ruling of the Justice and Development Party
Zhang Xiangrong
- 115 Energy Relations between India and the Middle East from the Perspective of Energy Security
Wei Liang
- 129 A Study of the Muslim World League' s Participation in Global Governance
He Siyu
- 156 Abstracts